
 

Český svaz chovatelů 
Ústřední odborná komise chovatelů králíků, Maškova 3, 182 53 Praha 8-Kobylisy 

Tel. 284683437, 284684147, fax 284681451, e-mail: kralici@cschdz.cz , http://www.cschdz.cz 

IČO 00443204, DIČ CZ-00443204, Bankovní spojení: KB Praha 9, č. účtu: 635081/0100                            

 

 

Zápis 2/2010 
z 6. schůze Ústřední odborné komise chovatelů králíků 

konané dne 16. července 2010 z výjezdového zasedání v Úvalně 

 

 
Přítomni: Ing. Josef Blokeš, Dana Caithamlová, Stanislav Kulanda, MVDr. Miloslav Martinec,  

Petr Sirotek, Jindřich Šíp, Ing. Josef Zadina 

Za RK: Jindřich Snítilý 

Host: Václav Mlaskač 

 

Program schůze: 1/ Zahájení 

2/ Kontrola usnesení z minulé schůze ÚOK 

3/ Zhodnocení mezinárodního školení posuzovatelů králíků v Solenicích 2010 

4/ Příprava a zajištění CVMK 2010 v Uherčicích 

5/ Projednání návrhu na úpravu podmínek pro zařazení do CZ králíků 

6/ Informace z pracovní komise na vytvoření návrhu na úpravu stanov 

7/ Různé 

8/ Závěr 

 

ad 1) Zahájení: 

Výjezdní zasedání zahájil přivítáním přítomných předseda ÚOK chovatelů králíků 

Petr Sirotek, který schůzi dále řídil 

ad 2) Kontrola usnesení z minulé schůze: 

Provedl tajemník komise Josef Vilhelm, který se vrátil především k plnění úkolu 

z poslední schůze ÚOK a z celostátní konference odbornosti. 

Doporučil členům komise vyhodnotit přípravy na mezinárodní školení posuzovatelů 

králíků v Solenicích a CVMK v Uherčicích v dalších samostatných bodech jednání. 

MVDr. Martinec splnil svůj úkol napsat do časopisu Chovatel objasnění problematiky 

registrace králíků přes PC a způsob tetování. Petr Sirotek poděkoval za splnění úkolu a 

uvítal dodrţování jednotného postupu při hodnocení na výstavách a dodrţování 

platného registračního řádu. Tajemník vyrozuměl adepta př. Adama Hellingera o 

nutnosti doplnění náleţitostí ve svojí ţádosti, který toto během 14 dní po vyrozumění 

napravil. Př. Kulanda provedl telefonické jednání s př. Černou ohledně změny váhové 

stupnice u českého luštiče. Členové doporučují jednat o větším rozpětí váhové 

stupnice. Toto je potřeba podat na standartovou komise písemně. Tajemník 

konstatoval splnění úkolu ohledně přílohy do časopisu „Chovatel“ . Na plemeno ZSa 

v některém z příštích čísel časopisu napsat ještě článek. O umístění jednotlivých 

článků v časopise rozhoduje výhradně redakční rada a ne autor. Př. Vlastimil Šimek 

bude příleţitostně přizván do subkomise posuzovatelů králíků k projednání 

spolupráce. ÚOK nesouhlasí s některými jeho výroky. Písemné připomínky bude 

přijímat tajemník. Proběhla společná schůzka největších odborností s vedením ÚV 

ČSCH, kde se představitelé těchto odborností informovali o problémech a hledání 

společných řešení – jako je posudečné, odvádění do vzdělávacího fondu, jízdné atd. 

Zápis z konference byl zveřejněn v časopise Chovatel. Jednoznačná nespokojenost 

všech členů ÚOK byla k opoţděnému zveřejňování zpráv na webových stránkách 



ČSCH. Tvorba nových je stále v nedohlednu i přes přání široké chovatelské veřejnosti. 

Je to velmi špatná reklama. Byla provedena revize hospodaření ÚOK CHK 

s konstatováním – bez závad. 

Usnesení 2/2 : Ing. Blokeš podá písemně na standartovou komisi EE návrh na změnu horní hranice 

váhové stupnice u Čl na 4 kg, případně 3,75 kg. Napsat článek o ZSa do některého 

z dalších čísel časopisu Chovatel srozumitelným způsobem pro širokou veřejnost. 

Subkomise posuzovatelů projedná s př. Vlastimilem Šimkem další spolupráci na psaní 

článků do časopisu Chovatel. 

ad 3) Zhodnocení mezinárodního školení posuzovatelů králíků v Solenicích 

 Předseda ÚOK odkázal na zveřejněné články a fota ve svazovém měsíčníku. 

Doporučil, aby se Ing. Blokeš a tajemník spojili ohledně vyrovnání za předměty a 

vymáhání účastnického poplatku od některých českých posuzovatelů. Poděkování se 

dostalo pořadatelům při zasedání EE ve španělském Toledu, kterého se zúčastnil Ing. 

Blokeš. Informoval o změnách ve sloţení standartové komise  odbornosti. 

Usnesení 2/3 : Ing. Blokeš a tajemník vyrovnají peníze za poskytnuté předměty na školení. 

Posuzovatele, kteří ještě nezaplatili účastnický poplatek, toto uhradí osobně Ing. 

Blokešovi nebo tajemníkovi komise při nejbliţší příleţitosti. Poplatek činil od českého 

posuzovatele 1200,- Kč. 

ad4) Příprava a zajištění CVMK 2010 v Uherčicích 

 Velice podrobně a fundovaně informoval o vrcholících přípravách na CVMK 

v Uherčicích, její ředitel př. Václav Mlaskač člen ÚVČSCH. Připomněl vysoké 

náklady na dopravu klecí z Kostomlat a zpět. Zhruba kaţdé 20. zvíře obdrţí čestnou 

cenu, dále budou uděleny poháry. Ubezpečil členy komise, ţe ZO ČSCH Uherčice 

udělá vše pro zdar celé akce. Proběhne přivítání starostou a místostarostou obce 

Uherčice. Tajemník a předseda komise poukázali na nesrovnalosti ohledně neodvedení 

poplatku za CVMK z Březové z roku 2008, dle dříve schválených zásad. 

Usnesení 2/4 : Tajemník komise bude operativně spolupracovat s pořadateli, předsedou ÚOK, 

případně předsedou sboru posuzovatelů. Byla poslána upomínka ZO ČSCH Březová 

ohledně odvedení poplatku dle zásad pro  pořádání. Základní organizace byla 

poţádána o písemné vyjádření. 

ad 5) Projednání návrhu na úpravu podmínek pro zařazení do GZ 

 MVDr. Martinec seznámil velice podrobně s připravovaným návrhem, který by 

stanovil, respektive upřesnil, co je nutné dodrţet pro zařazení do GZ. Je nutné zavést 

jednoduchý systém, který bude kaţdý ţadatel ctít a dodrţovat. Snahou bude toto 

uskutečnit od r. 2011. Tajemník seznámil s registrací králíků přes CPKK v roce 2010. 

Usnesení 2/5 : Snahou bude sjednotit podmínky pro všechna plemena např. členství v klubu. Vše 

pečlivě připravit a nechat schválit MZe i VÚŢV Praha-Uhříněves. Členové komise 

pošlou své připomínky ke zlepšení stavu. 

ad 6) Imformace z pracovní komise na vytvoření návrhu na úpravu stanov 

 Zástupce odbornosti chovatelů králíků MVDr. Martinec seznámil se sloţením komise 

a posláním. Poţádal všechny členy ÚOK o připomínky a případnou spolupráci. ÚOK 

CHK navrhuje jako kandidáta do ÚV ČSCH Ing. Josefa Blokeše, člena ZO ČSCH 

Markvartovice. 

Usnesení 2/6 : Členové ÚOK budou spolupracovat MVDr. Martincem. Tajemník se spojí s OO ČSCH 

Opava ohledně návrhu na kandidaturu Ing. Josefa Blokeše do ÚV ČSCH a poţádá o 

kladné vyjádření a podporu tohoto návrhu. 

ad 7) Různé a/ Předseda RK Jindřich Snítilý seznámil s vyřizováním stíţnosti Mgr. Jana Jirků 

ohledně Klubu chovatelů saténových králíků. 

 b/ Předseda seznámil s dopisem od př. Františka Pelikána ohledně vystavování 

českých plemen králíků na výstavě v Zákupech. Ţádost o zřízení české pobočky 

plemen Čl a Čč. 

 c/ Předseda komise poţaduje naplánování termínů dalších letošních schůzí a 

konference odbornosti v roce 2011. 

 d/ Dana Caithamlová navrhuje připravit program pro děti a mládeţ na CVMK 

v Uherčicích na sobotu. 



Usnesení 2/7 :  a/ Předseda revizní komise odbornosti pošle vyjádření písemně do konce srpna 2010 

b/ ÚOK nedoporučuje tříštění na menší celky z důvodů aktivity a malého počtu členů 

klubu. Doporučuje zlepšit vzájemné vztahy a spolupráci členů klubu. ÚOK nebude 

zasahovat do osobních sporů v klubech. 

c/ Příští schůze ÚOK bude 2. září 2010 od 14.00 hodin v Uherčicích (čas zahájení 

schůze můţe být operativně změněn), dále 11. listopadu 2010 v Lysé nad Labem, 

Celostátní konference delegátů odbornosti chovatelů králíků v roce 2011 bude 9. 

dubna ve velké zasedací místnosti Sekretariátu ÚV ČSCH v Praze. Tajemník zajistí 

místnost pro konání konference. 

d/ Komise jednoznačně doporučuje doprovodné programy pro děti dle návrhu Dany 

Caithamlové. 

ad 8/ Závěr Protoţe jiţ nikdo s přítomných neměl ţádné další připomínky, Ing. Josef Blokeš a Petr 

Sirotek poděkovali ZO Úvalno za spolupráci, popřáli hodně spokojených návštěvníků 

na výstavě a hezké počasí. Následně předseda ÚOK chovatelů králíků jednání ukončil. 

 

 

   

 

        Petr Sirotek, v.r. 

       předseda ÚOK chovatelů králíků 

 

 

Zapsal: Josef Vilhelm 


